



جامعة حائل
University of Ha'il



آلية

تفعيل حقوق وواجبات الطلاب بجامعة حائل

English

عربي

2022

1. نشر ثقافة الحقوق والواجبات والتأديب والتظلمات من خلال الندوات واللقاءات التعريفية والتثقيفية وأعضاء هيئة التدريس ومن في حكمهم وكافة منسوبي الجامعة.
2. اعتماد دليل حقوق الطلبة الأكاديمية وغير الأكاديمية وواجباتهم، وضوابط التظلم من مجلس الجامعة وتفعيلها.
3. إعلان حقوق الطلبة وواجباتهم، ولأئحة التأديب، وضوابط التظلم لجميع الطلبة بوسائل متنوعة.
4. إعلان حقوق الطلبة وواجباتهم، ولأئحة التأديب، وضوابط التظلم لجميع أعضاء هيئة التدريس ومن في حكمهم وكذلك الموظفين في مختلف وحدات الجامعة.
5. تشكيل اللجان اللازمة لتفعيل حقوق الطلبة وواجباتهم، ولأئحة التأديب، وضوابط التظلم.
6. استطلاع رأي الطلبة وقياس مستوى رضاهم حول بعض القضايا ذات العلاقة بحقوق الطلبة وواجباتهم، ولأئحة التأديب، وضوابط التظلم من خلال: المناقشات المفتوحة، اللقاءات، الاستبانات واستطلاعات الرأي، والمقابلات الشخصية شبه المقننة، وتحليل نتائجها والاستفادة منها.
7. الإعلان عن سبل التواصل المباشر مع مدير الجامعة.
8. تطوير نظام الإرشاد الأكاديمي ليشتمل على موضوعات حقوق الطلبة وواجباتهم، ولأئحة التأديب، وضوابط التظلم.
9. الإعلان عن العقوبات المحددة سلفاً والتي تصدرها الجامعة بحق الطلبة المخالفين.
10. توثيق المخالفات التي تصدر من بعض الطلبة والاستفادة منها في إجراء الدراسات العلمية والبحوث ذات العلاقة بضبط سلوك الطلبة.
11. توثيق قبول الطلبة بالجامعة بالإطلاع على دليل حقوق الطلبة وواجباتهم، ولأئحة التأديب، وضوابط التظلم.
12. إعداد تقرير عن مدى قبول الطلبة لدليل حقوق الطلبة وواجباتهم، ولأئحة التأديب، وضوابط التظلم.



جامعة حائل
University of Hail

Mechanism

For Activating the Rights and Duties of Students at Hail University

English

عربي

2022

The mechanism for activating the rights and duties of students at Hail University consists of the following

1. Disseminating the culture of rights, duties, discipline, and grievances through seminars, informative meetings, and educational sessions conducted by faculty members and university staff.
2. Adopting a guidebook for academic and non-academic student rights and duties, as well as regulations for filing grievances with the University Council, and ensuring its implementation.
3. Announcing student rights, duties, disciplinary regulations, and grievance procedures through various means to reach all students.
4. Declaring student rights, duties, disciplinary regulations, and grievance procedures for all faculty members, administrators, and employees in different university units.
5. Establishing the necessary committees to activate student rights, duties, disciplinary regulations, and grievance procedures.
6. Conducting student opinion polls and measuring their satisfaction levels regarding issues related to student rights, duties, disciplinary regulations, and grievance procedures through open discussions, meetings, surveys, interviews, and analyzing the results for improvement.
7. Announcing direct communication channels with the university president.
8. Developing the academic guidance system to include topics related to student rights, duties, disciplinary regulations, and grievance procedures.
9. Announcing pre-determined penalties imposed by the university on violating students.
10. Documenting violations committed by certain students and utilizing them for conducting scientific studies and research related to student behavior management.
11. Documenting students' acceptance of the university's regulations by providing them access to the guidebook on student rights, duties, disciplinary regulations, and grievance procedures.
12. Preparing a report on the extent of students' acceptance of the guidebook on student rights, duties, disciplinary regulations, and grievance procedures.